British Prime Minister announces EU referendum. 20th February 2016
Good afternoon. 

Last night in Brussels, I set out Britain’s new settlement with the European Union. This morning, I’ve just chaired a meeting of the Cabinet, in which I updated them on the special status we have secured for Britain. And the Cabinet agreed that the government’s position will be to recommend that Britain remains in a reformed European Union.

Now I want to speak directly to the British people, to explain why.

 We are approaching one of the biggest decisions this country will face in our lifetimes: whether to remain in a reformed European Union or to leave. The choice goes to the heart of the kind of country we want to be, and the future that we want for our children.

This is about how we trade with neighbouring countries, to create jobs, prosperity and financial security for our families. And it’s about how we cooperate to keep our people safe and our country strong.

You will decide, and whatever your decision, I will do my best to deliver it. On Monday, I will commence the process, set out under our Referendum Act; and I will go to Parliament and propose that the British people decide our future in Europe, through an in-out referendum, on Thursday, 23rd June.

The choice is in your hands, but my recommendation is clear. I believe that Briton will be safer, stronger, and better off in a reformed European Union.

Thank you very much.
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Le document proposé est une intervention du Premier Ministre Britannique, David Cameron, en direct, sur une chaine d’information en continu, BBC News. Dans cette allocution du 20 février 2016, Mr Cameron annonce l’organisation d’un référendum à propos de L’Union Européenne.
Le Premier Ministre déclare qu’il a engagé un protocole d’accords avec l’Union Européenne la veille,  à Bruxelles. Le matin-même il a réuni ses ministres/ son cabinet pour leur annoncer les changements concernant le statut de la Grande Bretagne au sein de l’Union. Le conseil des ministres a convenu de recommander le maintien de la Grande Bretagne dans l’UE.
Il fait cette déclaration pour expliquer directement au peuple Britannique les raisons de ce choix. 
Il commence par insister sur l’importance cruciale de cette décision pour le pays. Le choix de rester ou non dans l’UE aura un impact important sur l’avenir du pays.
Cela aura des conséquences sur les échanges avec les pays voisins, pour la création d’emplois et la prospérité des familles Britanniques. C’est aussi une question de sécurité nationale pour garder une Grande Bretagne forte.
Le peuple britannique sera donc appelé à décider si la Grande Bretagne doit rester ou non dans l’UE, à travers un référendum qui aura lieu le jeudi 23 juin 2016. D. Cameron appliquera la décision prise quelle qu’elle soit.
 Le choix est entre les mains du peuple, mais D.Cameron tient à rappeler qu’il croit que la Grande Bretagne sera plus sûre, plus forte et plus riche dans une UE réformée.

Dans son allocution, le Premier Ministre est solennel et déterminé. Cette intervention était importante puisque la chaîne a interrompu ses programmes pour la diffuser en direct.
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